
Konsesjoner: Trond Giske sier at flere har anbefalt at han deler ut to 
nye konsesjoner i Nordland. Dette går fram av et skriftlig svar fra Giske til 
stortingsrepresentant Ivar Kristiansen, Høyre. 

Resultat: Rognselskapet Salmobreed gjekk med millionunderskot i 2009.
Av rekneskapen til selskapet går det fram at inntektene gjekk ned til 16,3 
millionar kroner i 2009 frå 17,2 millionar kroner i 2008. 

Ålsesund: Verdens største 
brønnbåt blir ferdig i septem-
ber/oktober. Det opplyser 
Vaagland-verftet til IntraFish.

Det er Nordlaks Transport, 
tidligere Startrans, som bygger 
båten til 180 millioner kroner. 
Da prosjektet ble lansert i 
2008, ble det anslått at båten 
skulle være ferdig i sommer, 
men den blir først levert i sep-

tember/oktober.
Lasteromsvolumet på den 

nye båten er på hele 2.800 ku-
bikkmeter. Ifølge ship-info.com 
har «Ro Fjord», eid av Rosund-
rederiet i Ålesund, et lasterom 
på 2.700 kubikkmeter, men 
på hjemmesiden til selskapet 
opplyses det at kapasiteten er 
2.800 kubikkmeter. «Ro Mas-
ter», eid av samme rederi.

Verdens største brønnbåt

VIllAKs: Mye av smålaksen 
som er komt tilbake til elver 
på Vestlandet de siste årene 
er svært tynne og har dårlig 
kondisjon. Matmangel i havet er 
trolig forklaringen.

– Problemet rundt fravæ-
ret av villaks i elvene er mer 
komplekst enn at det kun er 
lakselusen som er den store, 
stygge ulven. Deler av matfatet 
i Norskehavet er redusert og 
kan ha vel så stor innvirkning 
på den sterke laksereduksjo-
nen, sier forsker Ove Skilbrei 
ved Havforskningsinstituttet til 
Bergens Tidende.

– Både antallet og størrelsen 
på laks som kommer tilbake 
til Vestlandet fra Norskehavet, 
er kraftig redusert de siste 
årene. Mindre tilgang på mat 
er, i tillegg til lakselus, sannsyn-

lige årsaker til reduksjonen. 
Målinger vi har foretatt viser at 
smålaks som er vendt tilbake 
de siste årene, har lav vekt i 
forhold til lengde. Det kan være 
en indikator på at matforsy-
ningene i havet er skralere, 
forklarer han.

Summen av flere faktorer 
som inntreffer samtidig, som 
mindre mat, lakselus og lakse-
rømming, gjør at Skilbrei be-
skriver situasjonen som alvorlig 
for flere av laksebestandene på 
Vestlandet.  I rapporten  «Sta-
tus for norske laksebestander i 
2010», som nylig er publisert av 
Vitenskapelig råd for laksefor-
valtning, konkluderes det med 
at redusert innsig av smålaks 
(og liten størrelse på fisken) er 
en trend i hele Europa, skriver 
avisen, skriver intrafish.no.

For lite mat til villaksen

tAper: Lerøy er «verst i test» 
i sommerens store fiskegra-
tengtest utført av nettstedet 
Dinside. Nøkkelindikatoren er 
innholdet av fisk.

Nettstedet har tidligere tes-
tet fiskeinnholdet i fiskekaker 
og fiskekarbonader. Den testen 
viser at mindre enn halvparten 
av produktene hadde mindre 
enn 50 prosent fisk. Denne 

gangen har Dinside kommet til 
fiskegratengene, en gang i tiden 
omtalt som «verdens tregeste 
fastfood», av tidligere Lerøy-
eier, Ole-Eirik Lerøy.

Lerøys fiskegrateng kommer 
dårligst ut i testen med et fis-
keinnhold på bare 19 prosent. 
Finduś franske fiskegrateng ble 
testvinneren med 75 prosent 
fiskeinnhold. 

Dårligs i fiskegratengtest

gAllup: Fiskeri- og kystmi-
nister Lisbeth Berg-Hansen er 
regjeringens svakeste, ifølge 
gallup. Respons har laget en 
undersøkelse for de borgerlige 
avisene der de ber velgerne gi 
karakter til de enkelte statsrå-
dene. Utenriksminister Jonas 
Gahr Støre kommer best ut 
med karakteren 4,8. Svakest er 
fiskeriminister Lisbeth Berg-
Hansen. Hun får bare karakte-
ren 2,6 av velgerne. – Nesten 
stryk, skriver Adresseavisen. 

Svakeste minister
ex-mInIstre: Tidligere fiske-
riminister, nå parlamentarisk 
leder i Arbeiderpartiet, Helga 
Pedersen, får 208.218 kroner 
i statsstøtte i år. Det skriver 
tidsskriftet Kapital. Pengene er 
mottatt fordi Pedersen driver 
gårdbruk i Tana. 

Hun er sauebonde. I alt mot-
tok åtte stortingsrepresentan-
ter i fjor støtte som bønder. Av 
disse får Per Olaf Lundteigen, 
Sp, mest. Han mottar 488.440 
kroner. 

Statsstøtte

pArAdoKsAlt: Det er et 
paradoks at landbruksnærin-
gen blir fredet i debatten om 
inhabilitet, mens fiskerimi-
nister Lisbeth Berg-Hansen 
kritiseres. Det mener profes-
sor Rolf Jens Brunstad, 
skriver Intrafish.

AKsje: Kapital lemper ut 
Salmar av porteføljen sin. 
Aksjen ble tatt inn i Kapital-
porteføljen i februar til 48 
kroner. Etter å ha fått 13,96 
prosent avkastning, lempes 
aksjen ut til fordel for Pro-
nova Biopharma.

Fortsatt
vekst
Det sto per 31. mai i år 
482.600 tonn laks rund vekt 
i sjøen i Norge, ifølge Kontali 
Analyse.

Det er en økning på 11 
prosent i forhold til samme 
tidspunkt i fjor.

I mai i år ble det ifølge Kon-
tali slaktet 70.700 tonn laks 
rund vekt i Norge. Det er 6200 
tonn mer enn mai i fjor. 

Det er også rekord for 
denne måneden. I den norske 
lakseverden settes det hele 
tiden rekorden med den jevne 
produksjonsveksten som er.

Derfor er også slaktevo-
lumet for årets fem første 
måneder nok en rekord.

Ifølge Kontali ble det slaktet 
353.700 tonn laks rund vekt 
i årets første fem måneder, 
mot 313.200 tonn for samme 
periode i fjor.

I Chile er det mange år 
siden det i årets fire første må-
neder har blitt slaktet like lite 
atlantisk laks som i år. Ifølge 
den siste månedsrapporten til 
Kontali ble de i de første fire 
månedene i år slaktet 44.000 
tonn laks rund vekt i Chile, 
mot 124.000 tonn i samme 
periode i fjor.

– I Norge har det i årets fem 
første måneder vært mulig å 
slakte mer fordi det har stått 
mye laks i sjøen, I tillegg har 
markedene tatt godt unna og 
det har vært vekst i «andre» 
regioner, sier daglig leder 
i Kontali Analyse, Ragnar 
Nystøyl.

Det har vært veldig god 
vekst i det russiske markedet. 
I april i år ble det levert 26 
prosent mer laks fra Norge til 
Russland sammenlignet med 
april i fjor. 

Ørreten taper terreng for laksen
HELLER LAKS ENN ØRRET: Oppdrettsselskapet Nova Sea kjøpte i fjor ørretselskapet Polarlaks. Men Nova Sea valgte å ikke satse videre på ørretoppdrett. Polarlakskonsesjonen brukes nå til laks.  FOTO: HELGE SKODVIN

Villa Arctic i Finnmark har 
tidligere drevet med ørret. Sel-
skapet slaktet den siste ørreten 
i mars i år og driver nå kun 
med laks.

– Vi har gode erfaringer med 
ørretoppdrett i Finnmark, det 
blir et veldig bra produkt. Men 
etter en avveiing kom vi fram 
til ikke å sette ut mer ørret i 
sjøen. Den viktigste grunnen til 
det er at vi ønsker å få en bedre 
utnyttelse av maksimal tillatt 
biomasse, MTB, på laksen før 
vi går videre med ørret, sier 
konsernsjef Jan Fossberg i Villa 
Organic.

Villa Organic er morselskapet 
til selskapets laksevirksomhet 
i Finnmark, Villa Arctic.

Vurderte ørret
Lakseselskapet Nova Sea i 
Nordland kjøpte i fjor ørretsel-
skapet Polarlaks på Helgand.

Polarlaks har én konsesjon 
og drev kun med ørret. Da sel-
skapet ble kjøpte sto det ørret 
i sjøen.

Administrerende direktør i 
Nova Sea, Odd Strøm, sier at 
selskapt vurderte å fortsette 
med ørretoppdrett på konse-
sjonen til Polarlaks.

– En viktig grunn for oss for 
å satse på ørret var at vi trodde 
det ville bli mindre produksjon 
av ørret i Norge. Men på den 
andre siden trodde vi at Chile 
vil øke sin ørretproduksjon, 
sier Strøm.

Strøm sier at ut fra en total-

vurdering av pris- og markeds-
situasjonen, valgte selskapet 
kun å satse på laks.

– Det ville ikke ha vært noe 
driftsmessig problem for oss 
og gått videre med ørret på 
denne konsesjonen. En kom-
binasjonsdrift der en har egne 
«ørretkonsesjoner» er ikke 
noe problem. Det er nok mer 
problematisk slik mange drev 
tidligere hvor en hadde ørret 
og laks på samme konsesjon, 
sier Strøm.
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Norsk eksport av oppdrettsørret (toNN ruNd vekt)
                       2005                     2006                  2007                     2008                      2009
Fersk 17709 9769 28955 43408 43555
Fryst 32552 32286 21802 31599 22721
Totaly 50261 42055 50757 75007 66276

Kilde: SSB og EFF
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